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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Azért nem zárják be a szabálytalanul működtetett 
bányát, mert az NER érdekeltség?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 24.hu portálon  megjelent  „Állami  revizorok derítették  ki:  hibáktól  hemzsegett  a  NER-közeli
bánya,  ahonnan Recskre ömlött  a sárlavina„ című cikkben arról  írnak,  hogy „több jogsértést  is
feltárt az a bányahatósági vizsgálat, amelyet a recski sárlavina után rendeltek el.”:

„Megszereztük az országos bányakapitány által jegyzett hatósági dokumentumot, amely a recski
kőbányából elszabadult, a falu házaira ömlő sárlavina utáni vizsgálatokat összegzi. Ebben rögzítik,
hogy a Kósa Lajos barátjaként ismert Fiák István tulajdonában álló vállalkozás (Andezit-Bau Kft.)
többszörösen  is  szabálytalanul  működött.  A  közérdekű  adatigényléssel  birtokunkba  jutott,  az
országos  bányakapitány,  Káldi  Zoltán  által  szignózott  őszi  dokumentum  eddig  nem  is  ismert
részleteket  és  információkat  tartalmaz  arról,  mi  vezethetett  a  több  tucat  ember  azonnali
kiköltöztetéséhez vezető, NER-közeli bányánál történt ipari balesethez.

A visszafogott  és  hivatalos  nyelven íródott  dokumentum világosan fogalmazza meg,  milyen sok
probléma és jogsértés történt a recski bányában.

(…)

Az már a birtokunkba jutott 11 oldalas dokumentumból derül ki, hogy az országos bányafelügyelet
a recskieket elöntő sárlavina másnapján szerzett tudomást a balesetről. Ekkor ugyanis Mihalecz
József, a bánya felelős műszakivezető-helyettese arról tájékoztatta a hatóságot, hogy ő előző nap
telefonon  értesült  arról,  hogy  hatalmas  mennyiségű  csapadék  zúdul  a  bányára  és  a  környező
területekre,  bányászati  tevékenység  végzése  nem  lehetséges.  A  telepített  emberek  biztonságban
vannak, a munkagépeket szintén biztonságos helyre helyezték.



(…)

Noha a határozat kimondta, hogy többszörösen is szabálytalanul működött a bánya, a büntetési
tételek közül mégis enyhe (a 30 százalékban maximalizált), összesen hárommilliós bírságot szabtak
ki,  „ami  a  bányavállalkozó  működését  nem  lehetetleníti  el,  ugyanakkor  elegendő  az  újabb
jogsértések visszatartására.” Akár vissza is vonhatták volna az engedélyt, vagy megtilthatták volna
a bányatevékenység folytatását – ehhez képest szabtak ki „csupán” pénzbüntetést. Érdekes, hogy
Nagy István a kormánypárti Hír Tv-nek október elején – tehát a bírság kiszabása előtt – még úgy
nyilatkozott, hogy a bánya szabályosan működött.”

 

Kérdezem Önt:

Azért nem zárják be a szabálytalanul működtetett bányát, mert az NER érdekeltség?

 

Budapest, 2023. december 14.
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